

**2014.01.01 – 2019.01.31**

**期刊論文著述** (\* Corresponding Author, †Advised Student Paper)

Su, C. C., S. T. Hsu, H. H. Hsu, J. Y. Lin, J. J. Dong

Sedimentological characteristics and seafloor failure offshore SW Taiwan.

TERRESTRIAL ATMOSPHERIC AND OCEANIC SCIENCES, 29(1), 65-76, February 2018. (SCI)

Hsu, H. H., J. J. Dong, S. K. Hsu, C. C. Su

Back analysis of an earthquake-triggered submarine landslide near the SW of Xiaoliuqiu.

TERRESTRIAL ATMOSPHERIC AND OCEANIC SCIENCES, 29(1), 77-85, February 2018. (SCI)

Wang Y. F., J. J. Dong, Q. G. Cheng

Normal stress-dependent frictional weakening of large rock avalanche basal facies : Implications for the rock avalanche volume effect.

JOURNAL OF GEOPHYSICAL RESEARCH-SOLID EARTH, 123(4), 3270-3282, April 2018. (SCI)

Chen, S. C., J. J. Dong

Introduction to the special issue on submarine geohazard records and potential seafloor instability.

TERRESTRIAL ATMOSPHERIC AND OCEANIC SCIENCES, 229(1), 1-6, February 2018. (SCI)

Wang, Y. F., J. J. Dong, Q. G. Cheng

Velocity-dependent frictional weakening of large rock avalanche basal facies: Implications for rock avalanche hypermobility?

JOURNAL OF GEOPHYSICAL RESEARCH, 122-3, 1648-1676, March 2017. (SCI)

Wu, W. J., J. J. Dong\*, Andrew T. S. Lin, Y. C. Yu, T. Y. Pan, L. T. Tong, M. H. Li, C. F. Ni, T. Shimamoto

Stress history influence on sedimentary rock porosity estimates: Implications for geological CO<sub>2</sub> storage in Northern Taiwan

TERRESTRIAL, ATMOSPHERIC AND OCEANIC SCIENCES, 28-3, 247-258, June 2016. (SCI)

李羿葦,楊哲銘,董家鈞

不同排水條件/滑移速度條件下高嶺土之摩擦特性探討

中華水土保持學報, 47-4, 191-199, 12月2016年.

Yang, C. M., J. J. Dong\*, Y. L. Hsieh, H. H. Liu, C. L. Liu

Non-linear critical taper model and determination of accretionary wedge strength

TECTONOPHYSICS, December 2016. (SCI)

Zhang, G., G. B. Zhang, C. C. Chen, P. Y. Chang, T. P. Wang, H. Y. Yen, J. J. Dong, C. F. Ni, S. C. Chen, C. W. Chen, Z. Y. Jia

Imaging Rainfall Infiltration Processes with the Time-Lapse Electrical Resistivity Imaging Method  
PURE AND APPLIED GEOPHYSICS, 173(6), 2227-2239, June 2016. (SCI)

Kuo, L. W., Y. F. Song, C. M. Yang, S. R. Song, C. C. Wang, J. J. Dong, J. Suppe, T. Shimamoto  
Ultrafine spherical quartz formation during seismic fault slip: natural and experimental evidence and its implications

TECTONOPHYSICS, 664, 98-108, November 2015. (SCI)

Wu, W. J., J. J. Dong\*, Andrew T. S. Lin, Y. C. Yu, T. Y. Pan, L. T. Tong, M. H. Li, C. F. Ni, T. Shimamoto

Influence of stress history on estimates of the porosity of sedimentary rocks: Implications for geological CO<sub>2</sub> storage in northern Taiwan

Terrestrial, Atmospheric and Oceanic SCIences, October 2015. (SCI)

Kuo, C. Y., K. J. Chang, P. W. Tsai, S. K. Wei, R. F. Chen, J. J. Dong, C. M. Yang, Y. C. Chan, and Y. C. Tai

Identification of co-seismic ground motion due to fracturing and impact of the Tsaoling landslide, Taiwan.

Engineering Geology, 196, 268-279, September 2015. (SCI)

Juang, C. H., C. Carranza-Torres, G. Crosta, J. J. Dong, C. Gokceoglu, R. W. Jibson, A. Shakoor, H. Tang, T. W. J. van Asch, J. Wasowski

Engineering Geology – A Fifty Year Perspective.

Engineering Geology, 201, 67-70, February 2016. (SCI)

Yang, C. M.<sup>✉</sup>, W. L. Yu, J. J. Dong\*, C. Y. Kuo, T. Shimamoto, C. T. Lee, T. Togo, and Y. Miyamoto  
Initial, movement, and run-out of the giant Tsaoling landslide – What can we learn from a simple rigid block model and a velocity-displacement dependent friction law?

Engineering Geology, 182, 158-181, November 2014. (SCI)

Togo, T.\*, T. Shimamoto, J. J. Dong, C. T. Lee, and C. M. Yang<sup>✉</sup>

Triggering and runaway processes of catastrophic Tsaoling landslide induced by the 1999 Taiwan Chi-Chi earthquake, as revealed by high velocity friction experiments

Geophysical Research Letters, 41, 1907-1915, March 2014. (SCI)

Dong, J. J.\*, P. J. Lai<sup>✉</sup>, C. P. Chang, S. H. Yang, K. C. Yeh, J. J. Liao , and Y. W. Pan

Deriving landslide-dam geometry from remote sensing images for the rapid assessment of critical parameters related to dam-breach hazards

Landslides, 11, 93-105, February 2014. (SCI)

Sung, R. T., M. H. Li\*, J. J. Dong, Andrew T. S. Lin, S. K. Hsu, C. Y. Wang, and C. N. Yang

Numerical assessment of CO<sub>2</sub> geological sequestration in sloping and layered heterogeneous formations: A case study from Taiwan

International Journal of Greenhouse Gas Control, 20, 168-179, January 2014. (SCI)

### 研討會論文

Dong, J. J.

Huge Rockslides Triggered by Earthquakes—Insights from Newmark Displacement Analysis and Velocity-Displacement Dependent Strengths along Sliding Planes

The Eighth Japan - Taiwan Joint Workshop on Geotechnical Hazards from Large Earthquakes and Heavy Rainfalls, October 2018.

Dong, J. J.

Rapid identification of damming event and hazard assessment of landslide dam - A review

XIII IAEG Congress - Engineering Geology for a Sustainable World, September 2018.

陳羽甄,朱晃葵,楊哲銘,董家鈞

台灣紅葉坪地滑區崩積層材料摩擦特性與受震運動特性分析

2018岩盤工程研討會，九月2018.

林秀俊,楊盛博,阮玄辛,戴秉倫,吳文傑,董家鈞

利用岩心之孔隙率及滲透率量測結果推算孔隙率與滲透率隨深度之變化

2018岩盤工程研討會，九月2018.

凡古源,董家鈞

Submarine landslide: A case study from the southwestern of Taiwan offshore

2018海峽兩岸三地工程地質研討會，8月2018.

王玉峰,董家鈞,程謙恭

高速遠程滑坡體積效應實驗研究

2018海峽兩岸三地工程地質研討會，8月2018.

潘克頁, 董家鈞

Frictional characteristics of kaolinite clay under different slip rates and drainage condition with temperature measurement.

2018海峽兩岸三地工程地質研討會, 8月2018.

Dong, J. J., T. P. Nguyen, C. M. Yang, C. T. Lee

Initiation and kinematics of earthquake-triggered Daguangbao rock wedge slide

AGS 15th Annual Meeting, June 2018.

Dong, J. J., Y. W. Lee, Q. V. Pham, C. M. Yang

Apparent steady-state friction coefficient of kaolin clay under different slip rates and drainage conditions

The 5th International Symposium on Mega Earthquake Induced Geo-disasters and Long Term Effects (2018 MEGE), May 2018.

陳羽甄, 董家鈞

台灣紅葉坪地滑區崩積層材料摩擦特性與受震運動特性分析

中華民國地球物理學會與中華民國地質學會107年年會暨學術研討會, 5月2018.

林秀俊, 董家鈞, 俞旗文, 楊盛博, 戴秉倫

利用岩心之孔隙率及滲透率量測結果推算孔隙率與滲透率隨深度之變化

中華民國地球物理學會與中華民國地質學會107年年會暨學術研討會, 5月2018.

瑞利諾, 董家鈞, 李錫堤

The characteristics of shallow landslides, deposition, sediment transportation and debris flow on the watersheds along Tachia River, Taiwan

中華民國地球物理學會與中華民國地質學會107年年會暨學術研討會, 5月2018.

吳文傑, 郭力維, 李建成, 董家鈞

岩石潛移導致礦物非晶質化-以池上斷層為例

中華民國地球物理學會與中華民國地質學會107年年會暨學術研討會, 5月2018.

林威廷, 郭力維, 吳文傑, 董家鈞

An upgrade fault simulator on gouge - the development of the pressure vessel

中華民國地球物理學會與中華民國地質學會107年年會暨學術研討會, 5月2018.

Dong, J. J., Y. W. Lee, Q. V. Pham, C. M. Yang, Y. F. Wang

Apparent steady-state friction coefficient of kaolin clay under different slip rates and drainage

conditions

EGU General Assembly 2018, April 2018.

Hsu, S. T., C. C. Su, H. H. Hsu, J. Y. Lin, J. J. Dong

Sedimentological characteristics and seafloor failure offshore SW Taiwan

AOGS 14th Annual Meeting , 8月2017.

Wang, Y. F., J. J. Dong, Q. G. Cheng

Velocity dependent frictional weakening of large rock avalanche basal facies: implications for rock avalanche hypermobility?

AOGS 14th Annual Meeting , 8月2017.

Dong, J. J.

Rapid hazard assessment of rainfall and earthquake induced landslide dam - a review

AOGS 14th Annual Meeting , 8月2017.

董家鈞

隧道開挖應力重新分布對隧道周圍岩盤水力傳導係數之影響研究

2017地下水高層論壇暨海峽兩岸水文地質應用研討會 , 7月2017.

Yang, C. M., C. H. Hsu, J. J. Dong

Critical displacement of earthquake-triggered catastrophic landslides

4th World Landslide Forum 2017 , 5月2017.

董家鈞

利用裂隙岩盤擬連續體等值滲透係數模式推估隧道周圍流場之研究

2017年海峽兩岸三地工程地質學術研討會 , 5月2017.

李羿葦,楊哲銘,董家鈞

高嶺土於不同排水條件和剪切速度下之摩擦行為

中華民國地球物理學會與中華民國地質學會106年年會暨學術研討會 , 5月2017.

賴柏松,董家鈞,朱晃葵

岩盤隧道開挖前後壁面滲透率變化特性研究

中華民國地球物理學會與中華民國地質學會106年年會暨學術研討會 , 5月2017.

洪建程,郭力維,王俊杰,董家鈞,宋聖榮,Elena Spagnuolo,林蔚,Giulio Di toro,吳文傑

實驗模擬斷層變形產生之磨細作用及其隱示

中華民國地球物理學會與中華民國地質學會106年年會暨學術研討會，5月2017.

阮氏鳳,楊哲銘,董家鈞

地震誘發楔型破壞之穩定分析-由剛體至變形體

中華民國地球物理學會與中華民國地質學會106年年會暨學術研討會，5月2017.

吳文傑,郭力維,牟鍾香,李建成,黃文正,董家鈞

以利吉混同層進行磨擦實驗探究台灣池上斷層之磨擦行為

中華民國地球物理學會與中華民國地質學會106年年會暨學術研討會，5月2017.

洪雅慧、董家鈞、王玉峰、許懷俊、林靜怡、葉一慶、鄭文彬、許樹坤、蘇志杰

台灣西南外海海底山崩之個案分析

2016岩盤工程研討會，11月2016.

戴秉倫、董家鈞、陳瑞昇

承受圍壓條件下岩石孔隙率/滲透率同步量測技術與孔隙幾何因子量測新方法之建立

2016岩盤工程研討會，11月2016.

賴柏松、董家鈞、朱晃葵、戴秉倫

岩盤隧道開挖前後壁面滲透率變化特性研究

2016岩盤工程研討會，11月2016.

李羿葦、楊哲銘、董家鈞

高嶺土在不同排水速度和滑移之摩擦特性探討

2016岩盤工程研討會，11月2016.

Hsu, C. H., C. M. Yang, Y. F. Wang, J. J. Dong

New insights to the critical displacement determination using Newmark displacement method for earthquake-induced rock slides

AOGS 13th Annual Meeting, July 2016.

戴秉倫、董家鈞、陳瑞昇

受壓條件下砂質與泥質岩類孔隙幾何因子量測方法之建立

2016年臺灣地球科學聯合學術研討會，5月2016.

許暢軒、楊哲銘、王玉峰、董家鈞

Newmark位移法計算地震誘發山崩之臨界位移與探討

2016年臺灣地球科學聯合學術研討會，5月2016.

許懷後、董家鈞

A case study of an earthquake-triggered submarine  
2016年臺灣地球科學聯合學術研討會，5月2016.

蘇志杰、徐聖婷、許懷後、林靜怡、董家鈞

臺灣西南海域沉積物分布特徵及海床破壞潛能評估  
2016年臺灣地球科學聯合學術研討會，5月2016.

鄭文彬、張育萍、林靜怡、許樹坤、董家鈞、許懷後

臺灣西南海域三條海底地震儀測線震波速度構造及其在海床穩定性之意義  
2016年臺灣地球科學聯合學術研討會，5月2016.

戴秉倫、董家鈞、陳瑞昇

承受圍壓條件下岩石孔隙率/滲透率同步量測技術與孔隙幾何因子量測新方法之建立  
第九屆地下水資源及水質保護研討會暨2016海峽兩岸地下水與水文地質應用研討會，4月2016.

Yang, C. M., H. Y. Cheng, W. J. Wu, C. H. Hsu, J. J. Dong, C. T. Lee

Revisit the classical Newmark displacement method for earthquake-induced wedge slide  
EGU General Assembly 2016, April 2016.

楊哲銘,鄭慧筠,吳文傑,許暢軒,董家鈞,李錫堤

地震誘發邊坡楔型滑動之Newmark位移分析法  
2016海峽兩岸岩土工程/地工技術交流研討會，3月2016.

Wu, C. N., C. M., Yang, W. J. Wu, J. J. Dong.

Investigation into influence factors of wave velocity anisotropy for TCDP borehole.  
2015 AGU Fall Meeting, December 2015.

Hsu, H. H., J. J. Dong, C. C. Su, W. B. Cheng, J. Y. Lin, C. M. Yang, J. R. Wan, J. H. Huang, Q. M. Liu, Y. J. Su.

The strength parameters and slope stability of Yuan-An Ridge off SW Taiwan.  
7th International Symposium on Submarine Mass Movements and Their Consequences, November 2015.

楊盛博、吳文傑、董家鈞、俞旗文、焦中輝、楊明偉

沉積環境及構造作用對岩石孔隙率和滲透率之影響-以TCDP和TPCS-M1鑽井為例  
第十六屆大地工程學術研究討論會，9月2015.

黃家豪,許懷後,董家鈞,楊哲銘,蘇育柔  
小琉球海域之海底山崩案例之逆推分析  
第十六屆大地工程學術研究討論會,9月2015.

賴俊融,楊哲銘,董家鈞  
單速與不同頻率變速旋剪試驗條件下高嶺土之速度與位移相依摩擦律  
第十六屆大地工程學術研究討論會,9月2015.

Cheng, H. Y., C. M. Yang, C. C. Tsao, W. J. Wu, J. J. Dong, C. T. Lee, M. L. Lin, W. F. Chang, X. J. Pei, R. Q. Huang, and G. H. Wang  
Triggering of planar and wedge-shaped mass movement during earthquake – based on Newmark displacement method and velocity-displacement dependent friction law.  
The 4th International Symposium on Mega Earthquake Induced Geo-disasters and Long Term Effects, May 2015

楊盛博、吳文傑、董家鈞、俞旗文、焦中輝、楊明偉  
沉積環境及構造作用對岩石孔隙率和滲透率之影響-以TCDP和TPCS-M1鑽井為例  
中華民國地球物理學會與中華民國地質學會104年年會暨學術研討會,5月2015.

H. Y. Cheng., C. M. Yang., C. C. Tsao., W. J. Wu., J. J. Dong., C. T. Lee., M. L. Lin., W. F. Zhang., X. J. Pei., G. H. Wang and R. Q. Huang  
平面型破壞與楔型破壞之比較-以草嶺與大光包山崩為例  
中華民國地球物理學會與中華民國地質學會104年年會暨學術研討會,5月2015.

C. J. Lai., C. M. Yang and J. J. Dong  
Velocity-displacement-frequency dependent friction law of pure kaolinite based on constant and oscillatory rotary shear tests.  
中華民國地球物理學會與中華民國地質學會104年年會暨學術研討會,5月2015.

Yang, C. M., H. Y. Cheng, C. C. Tsao, W. J. Wu, J. J. Dong, and C. T. Lee  
The kinematics and initiation mechanisms of the earthquake-triggered Daguangbao landslide.  
EGU General Assembly 2015, April 2015

Cheng, W. B., J. Y. Lin, S. K. Hsu, and J. J. Dong  
Determination of fracture distribution on the accretionary prism off southwest Taiwan seismic using ocean bottom seismometers and shear-wave splitting analysis.  
EGU General Assembly 2015, April 2015

Cheng, W. B., J. Y. Lin, S. K. Hsu, and J. J. Dong

Detection of seismic anisotropy using ocean bottom seismometers: a case study from the accretionary prism off southwest Taiwan.

2014 AGU Fall Meeting, December 2014.

Lai, C. J., J. J. Dong, T. Togo, C. M. Yang, C. T. Lee, and T. Shimamoto

Friction laws based on monotonic and cyclic rotary shear tests.

2014 AGU Fall Meeting, December 2014.

Lin, J. Y., W. B. Cheng., S. J. Chin, S. K. Hsu, and J. J. Dong

Seismic site effects from the seafloor motion recorded by the short-period ocean bottom seismometers.

2014 AGU Fall Meeting, December 2014.

Yang, C. M., and J. J. Dong

A critical taper model with nonlinear failure criterion of the accretionary wedge.

Geodynamics and Environment in East Asia-International Conference and 7th Taiwan-France

Symposium in Earth SCIENCE, November 2014.

賴俊融，楊哲銘，董家鈞

單速與不同頻率變速旋剪試驗條件下高嶺土之速度與位移相依摩擦律

第十六屆大地工程學術研究討論會，9月2014.

黃家豪，許懷後，董家鈞，楊哲銘，蘇育柔

小琉球海域之海底山崩案例之逆推分析

第十六屆大地工程學術研究討論會，9月2014.

楊盛博，吳文傑，董家鈞，俞旗文，焦中輝，楊明偉

沉積環境及構造作用對岩石孔隙率和滲透率之影響-以 TCDP 和 TPCS-M1 鑽井為例

第十六屆大地工程學術研究討論會，9月2014.

Hsu, H. H., J. J. Dong, C. M. Yang, and W. B. Cheng

Slope analysis of a submarine landslide near the SW Xiaoliuqi.

12th International Conference on Gas in Marine Sediments (GIMS12), September 2014.

Hsu, H. H., J. J. Dong, C. M. Yang, W. B. Cheng, S. K. Hsu, J. H. Huang, and Y. J. Su

A case study on the determination of the strength of seabed sediments from SW Taiwan.

12th Congress of International Association for Engineering Geology and the Environment (2014

IAEG), September 2014.

Lai, P. J., C. F. Chiu, S. K. Hsu, and J. J. Dong

Longevity of landslide dams.

12th Congress of International Association for Engineering Geology and the Environment (2014 IAEG), September 2014.

Wu, W. J., J. J. Dong, Y. J. Cheng, C. N. Wu, J. H. Hung, and C. N. Liu

Application of Oda's permeability tensor for determining transport properties in fractured sedimentary rocks: a case study of Pliocene-Pleistocene formation in TCDP.

12th Congress of International Association for Engineering Geology and the Environment (2014 IAEG), September 2014.

Yang, C. M., Y. R. Chen, J. J. Dong, H. H. Hsu, and W. B. Cheng

The normal stress on the slip surface: A dominating factor on the run-out distance of the sliding rock mass.

12th Congress of International Association for Engineering Geology and the Environment (2014 IAEG), September 2014.

Tsao, C. C., C. M. Yang, W. J. Wu, J. J. Dong, C. T. Lee, M. L. Lin, W. F. Zhang, X. J. Pei, G. H. Wang, and R. Q. Huang

The geometric characteristics and initiation mechanisms of the earthquake-triggered Daguangbao landslide

The Sixth Japan - Taiwan Joint Workshop on Geotechnical Hazards from Large Earthquakes and Heavy Rainfall. July 2014.

Dong, J. J., T. Tetsuhiro, J. R. Lai, C. M. Yang, C. T. Lee, and T. Shimamoto

Friction law of gouges from monotonic and cyclic shear tests - implications for rockslide

Japan GeoSCience Union Meeting 2014, May 2014.

Tsao, C. C., C. M. Yang, W. J. Wu, J. J. Dong, C. T. Lee, M. L. Lin, W. F. Zhang, X. J. Pei, and R. Q. Huang

The geometric characteristics and initiation mechanisms of the earthquake-triggered Daguangbao landslide

中華民國地質學會與中華民國地球物理學會103年年會暨學術研討會,5月2014.

吳章諾、吳文傑、董家鈞

利用TCDP井測資料探討影響波速異向性之因子

中華民國地質學會與中華民國地球物理學會103年年會暨學術研討會,5月2014.

楊盛博、吳文傑、董家鈞、俞旗文、焦中輝、楊明偉

彰濱地區之地層孔隙率與滲透率研究

中華民國地質學會與中華民國地球物理學會103年年會暨學術研討會,5月2014.

許懷後、董家鈞、楊哲銘、許樹坤、鄭文彬

台灣西南海底沉積物工程特性與邊坡分析

中華民國地質學會與中華民國地球物理學會103年年會暨學術研討會,5月2014.

鄭文彬、林靜怡、許樹坤、張建興、董家鈞

利用海底地震儀探討台灣西南海域沉積層非均向性

中華民國地質學會與中華民國地球物理學會103年年會暨學術研討會,5月2014.

吳章諾、董家鈞

利用TCDP速度井測資料探討波速異向性之影響因子

第十二屆岩盤工程研討會

Tsao C. C., C. M. Yang., W. J. Wu., J. J. Dong., C. T. Lee., M. L. Lin., W. F. Zhang., X. J. Pei., G. H. Wang and R. Q. Huang

The geometric characteristics and initiation mechanisms of the earthquake-triggered Daguangbao landslide

第十二屆岩盤工程研討會

### 專書及專書論文

Chen, Chien-Chih, J.J. Dong, Kuo, C.Y., Hwang, R.D., Li, M.H., and Lee, C.T., 2011. Reconstruction of the kinematics of landslide and debris flow through numerical modeling supported by multidisciplinary data: the 2009 Sialin, Taiwan landslide. In: Sediment Transport-Flow Processes and Morphology, F. Bhuiyan (Ed.) (Weblink: <http://www.intechopen.com/books/show/title/sediment-transport-flow-and-morphological-processes>), InTech Open Access Publisher, Rijeka, Croatia, Chap. 12, pp. 249-260. ISBN 978-953-307-374-3 (Invited contribution)

### 技術報告及其他